
XARPOLAR
JUNY 2024

el nostreXARPOLAR
El periòdic de la Mancomunitat El Xarpolar

Ajudes per a previndre 
els incendis forestals

Marxa per la Desmilitarització 
de la Serra d’Aitana
La popular ruta enguany va complir el seu vinté 
aniversari i es va commemorar amb l’assistència de més 
de cent persones.Pàgina 7 Pàgina 10

Pàgines 14 i 15 Celebració del Corpus a Gorga. 

Diversos municipis de la nostra Mancomunitat, entre 
ells Quatretondeta, Benilloba, Agres, Planes i Alfafara, 
van celebrar al llarg dels dos primers caps de setmana 
de juny el Corpus Christi, decorant els carrers 
principals i duent a terme diferents processons.

El nou Pla 
+Cerca, en 
favor dels 
pobles xicotets
Els municipis del Xarpolar es 
veuran més beneficiats a la 
nova versió del pla gestionat 
per la Diputació d’Alacant, 
que enguany mobilitzarà 
32,5 milions d’euros a la 
província. Pàgina 4

Ampli 
seguiment 
dels actes del 
Corpus Christi

Pàgina 11

L’atur pateix un 
fort increment, 
amb 69 parats 
més i se situa 
en xifres de fa 
dos anys

Pàgina 7

La Confederació 
Hidrogràfica 
millora la 
seguretat 
del pantà de 
Beniarrés

Pàgines 8 i 9

ENTREVISTA 
L’escriptor 
Paco Esteve 
ens parla de la 
seua pròxima 
novel·la

Pàgina 6

Benimarfull ha 
renovat el seu 
cementeri

Pàgina 3

La diputació destinarà més de 1,5 milions d’euros 
perquè els municipis puguen protegir el seu 
entorn natural. 

El popular aventurer 
va gravar un dels seus 
programes ‘Volando voy’ 
en les localitats d’Agres 
i Planes, a més de rodar 
la revetla final en la Plaça 
del Pla de Cocentaina. La 
seua emissió està prevista 
per a la pròxima tardor, 
a l’inici de la desena 
temporada. A més, fidel 
al seu caràcter afable, 
el lleonés va atendre a 
tots els que van voler 
conéixer-li. Com sabem, 
la mecànica de ‘Volando 
voy’, de Cuatro, és la de 
descobrir tants els llocs, 
mitjançant un helicòpter, 
com les persones que 
l’habiten.

Jesús 
Calleja
vola fins 
a Agres i 
Planes
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AJUNTAMENTS

Agres:. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  965 51 00 01
Alcoleja: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  966 50 91 01
Alcosser:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  965 53 14 44
Alfafara:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 510 082
Almudaina:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 42 67
Balones:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 10 43
Benasau:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 31 23
Beniarrés:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 515 059
Benilloba:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 70 58
Benillup:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 42 61
Benimarfull: . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 53 13 01
Benifallim:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 31 52
Benimassot:  . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 80 38
Castell de Castells:  . . . . . . . . . . . . 965 51 80 67
Fageca:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 80 02
Famorca:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 80 18
Gaianes:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 51 30
Gorga:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 10 01
Alqueria d’Asnar:  . . . . . . . . . . . . . . 965 53 06 24

L’Orxa:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 966 51 10 64 
Millena:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 10 72
Planes:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 40 38
Penàguila:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 30 01
Quatretondeta:  . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 10 94
Tollos:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 80 52
La Vall d’Alcalà:  . . . . . . . . . . . . . . . 965 51 43 00
Vall d’Ebo:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 57 14 13

ALTRES SERVEIS

Emergències  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112
Policia Nacional d’Alcoi  . . . . . . . . . 96 533 04 28
Policia Local Muro . . . . . . . . . . . .  96 553 01 68
Policia Local Cocentaina  . . . . . . .  96 559 01 21
Guardia Civil . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  062
Guàrdia Civil Muro  . . . . . . . . . . . . . 96 553 02 14
Guàrdia Civil Cocentaina  . . . . . . .  96 559 00 68
Guàrdia Civil Alcoi  . . . . . . . . . . . .  96 552 12 90
Guàrdia Civil (Trànsit)  . . . . . . . . .  96 552 12 90

Javi LLopis

ALCOI-
COCENTAINA-MURO
(De dilluns a divendres)
• EIXIDES DES D’ALCOI 
- 6h, 7h. 8h, 9h, 10h, 11h, 
12h, 13h, 14,15h, 16,00h, 
17h, 19h, 20H i 21h
• EIXIDES DES DE MURO 
- 6.30h, 7.30h, 8.30h, 
9.30h, 10.30h, 11.30h, 
12.30h, 13.30h, 14,45h, 
16,30h,17,30h, 19,30h, 
20,30h i 21.30h
(Caps de setmana i festius)
• EIXIDES DES D’ALCOI - 
8h, 10h, 11h, 14.30h, 16h, 
18h i 21h
• EIXIDES DES DE MURO 
- 9h, 10.30h, 11.30h, 15h, 
17h, 19h, 21.30h

VECTALIA % 96 552 05 62

Bombers  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 559 24 51
Cruz Roja . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 651 65 63
Hospital V. Lliris . . . . . . . . . . . . . .  96 553 74 00
Hospital (Urgències) . . . . . . . . . . .  96 553 74 30
Centre salut Benilloba  . . . . . . . . . . 96 553 35 55
Tele Taxi  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 552 37 37
Servi Taxi  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 552 46 46
Taxi Muro . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 629 021 945

Per a consultar les farmàcies 
de guàrdia del Xarpolar

https://bit.ly/3akgm1h

FARMÀCIES DE 
GUARDIA

ECOPARC MÒBIL

% 965 33 04 77
PER A CONSULTAR HORARIS I 

PUNTS DE RECOLLIDA 

ALCOI-QUATRETONDETA

Benilloba, Gorga, 
Quatretondeta, Famorca, 
Fageca, Tollos, 
Benimassot, Balones i 
Millena.

-El servei per a les 
diferents poblacions de 
la línia s’efectuarà a la 
demanda sota petició 
telefònica.
-Per tal d’accedir al servici 
s’haurà de cridar al telèfon 
96 552 05 62 amb 24 
hores d’antelació per a 
reservar plaça. 
-L’horari d’atenció al públic 
és de 9 a 13 h (de dilluns 
a divendres laborable). 
Dissabte, diumenge i 
festius sense servei.

ALCOI-ARES

Benifallim, Penàguila, 
Alcoleja, Benasau i Ares.

-El servei per a les 
diferents poblacions de 
la línia s’efectuarà a la 
demanda sota petició 
telefònica.
-Per tal d’accedir al servici 
s’haurà de cridar al telèfon 
96 552 05 62 amb 24 
hores d’antelació per a 
reservar plaça. 
-L’horari d’atenció al públic 
és de 9 a 13 h (de dilluns 
a divendres laborable). 
Dissabte, diumenge i 
festius sense servei.

ALCOI-BOCAIRENT

Agres, Alfafara, Bocairent, 
Alcúdia i Alqueria d’Asnar. 

La carretera Quatretondeta-Fageca, de nou oberta
El tram de la CV-754 que uneix les localitats de Quatretondeta i Fageca, tancada durant algunes setmanes per obres, torna a estar oberta. 
El dia 31 de maig es van pintar les marques viàries, a més, i es va poder circular amb total normalitat, després d’haver finalitzat els 
treballs d’adequació de l’asfalt i altres millores del traçat.

ECOPARCS TERRA

% 900 102 540

PER A CONSULTAR HORARIS I 
PUNTS DE RECOLLIDA 

 SOLICITADO CONTROL

AMB LA COL.LABORACIÓ 
DE LA CONSELLERIA 
D’EDUCACIÓ, UNIVERSISTATS 
I OCUPACIÓ DE LA 
GENERALITAT VALENCIANA 
PER A LA PROMOCIÓ DEL 
VALENCIÀ
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VA ESTAR A AGRES I PLANES GRAVANT UN DELS PROGRAMES DE LA NOVA TEMPORADA

Jesús Calleja revoluciona el 
Xarpolar amb el seu ‘Volando voy’

E l popular Jesús Calleja 
(Mediaset) va acudir l’última 

setmana de maig a la nostra comarca 
-principalment a Agres i Planes- per 
a rodar un dels seus programes de 
‘Volando voy’, centrat en aquesta 
ocasió en la preciosa Sierra de 
Mariola.
Durant l’estada de l’equip, ens indica 
l’alcaldessa d’Agres, María García, 
a part de conéixer a persones del 
poble, es va voler millorar l’estudi 
que utilitzen dos joves locals -els 
cosins Ramón Reig i Quique Beneito- 
per a gravar el podcast ‘Agres i 
dolçes’.
“La missió de Calleja era habilitar un 
nou estudi per a aquests xics, ara en 
un edifici municipal”, va argumentar 
la dirigent. El showman lleonés, fidel 
al seu estil, va estar atent amb tots 
els que es van acostar a saludar-li.
Es van realitzar dos vols. En el 
primer d’ells els esmentats cosins 
van exercir de copilots de Calleja, 
mentre en el segon es va seleccionar 
a Lydia Sempere, de 26 anys, una 
valenta que malgrat tindre una 
discapacitat auditiva s’està preparant 
per a ser professora.

REVETLA FINAL A COCENTAINA
El dissabte, primer de juny, es va dur 
a terme la revetla final en una repleta 
Plaza del Pla de Cocentaina. Allí, un 
simpàtic Calleja -que va comptar 
amb la presència de la periodista 
Mercedes Milá- va homenatjar a 
tots els que van intervindre en el 
programa.
La dinàmica del programa
Com sabem, la mecànica de ‘Volando 
voy’ de Cuatro és la de descobrir 
tants els llocs, mitjançant un 
helicòpter, com les persones que 
l’habiten.
Ja en la seua desena temporada, 
els vilatans de diferents regions 
espanyoles són testimonis en 
primera persona de les vistes més 
espectaculars de les seues localitats, 
que sempre han tingut al seu abast i 
mai han pogut gaudir.
Al final de cada lliurament, en aquest 
cas a Cocentaina, l’equip i tots els 
veïns dels pobles organitzen una 
festa, tenint així el privilegi de poder 
visionar-lo i compartir les emocions i 
anècdotes viscudes.

Calleja conversa amb una de les càmeres del programa, durant el rodatge a Agres.

Posant, al costat de gent en Planes. La furgoneta del programa.

El showman 
lleonés, fidel 
al seu estil, va 
estar atent amb 
tots els que es 
van acostar a 
saludar-li

La festa final va ser a Cocentaina i va estar també Mercedes Milá. 
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MÉS DE 32,5 MILIONS D’INVERSIÓ PER PART DE LA DIPUTACIÓ PROVINCIAL

El nou Plan +Cerca reforçarà als 
municipis més xicotets
La Diputació d’Alacant té previst mo-

bilitzar aquest any de 32,5 milions 
d’euros mitjançant una nova edició 

del Plan +Cerca, un programa d’ajudes 
als ajuntaments de la província, especial-
ment als de menor població.

En aquest exercici es destinarà directa-
ment a despesa corrent, per a finançar el 
manteniment i funcionament d’instal·la-
cions municipals, com a parcs i jardins, 
consultoris mèdics, centres docents o 
instal·lacions esportives.

Toni Pérez, president de l’entitat, va 
confirmar, al costat de la vicepresiden-
ta i diputada d’Assistència a Municipis, 
Marina Sáez, i el diputat d’Infraestructu-
res, Antonio Bernabéu, la incorporació 
d’aquest pla, que es dotarà amb roma-
nent de tresoreria.

“Gràcies a aquest programa dotarem 
de liquiditat a tots els ajuntaments de la 
província per a finançar despesa corrent, 
injectant recursos a les arques munici-
pals, prioritzant en el repartiment a les 
localitats amb menor població”, va ex-
posar. En aquest sentit, els consistoris 
“tindran total llibertat i autonomia per 
a determinar el destí de la subvenció”.

El Plan +Cerca 2024 contempla dues 
línies de subvenció, totes dues destinades 
a sufragar despesa corrent. D’una ban-
da, s’habilita una partida de 29,3 milions 
d’euros per als 141 municipis i tres enti-
tats locals menors de la província.

El nombre d’habitants, la superfície i 
la densitat i dispersió de la població són 
els criteris que s’han tingut en compte 
per a la distribució dels fons. També es 
reforçaran les ajudes per als municipis 
en risc de despoblació.

Per un altre, es recull una altra línia de 
3,2 milions d’euros destinada als ajunta-
ments que no es van beneficiar en el Plan 
+Cerca 2023, un total de nou. “Des de la 
diputació no volem que cap ajuntament 
es quede arrere”, va matisar.

El manteniment de parcs i jardins, 
consultoris mèdics, centres docents, bi-
blioteques públiques, edificis culturals 
o instal·lacions esportives seran objecte 
d’ajuda, incloent-hi les despeses de per-
sonal, neteja, aigua, telecomunicacions 
o primes d’assegurança. Així mateix, es 
finançaran despeses energètiques (ener-
gia elèctrica, gas, combustible i carbu-
rants). “És, sens dubte, el programa més 
municipalista de la Diputació d’Alacant, 
el que més recursos ofereix als ajunta-
ments de manera justa i equitativa i on 
més llibertat i autonomia es dona a les 
corporacions locals per a triar i distri-
buir la subvenció, donant-los el prota-
gonisme que reclamen”, va apuntar el 
president.

Indicar que l’ajuda de la diputació serà 
del 100% “sense que es requerisca cap 
aportació dinerària per part de les eco-
nomies locals” i amb la resolució de la 
convocatòria s’abonarà l’acompte ínte-
gre si el consistori no renúncia a això 
expressament. 

Finalment assenyalar que aquest nou 
Plan +Cerca eleva a 135 milions d’euros 
el pressupost destinat a aquest programa 
en els últims cinc exercicis.

Presentació del PLa +Cerca a càrrec de Toni Pérez, Marina Sáez i Antonio Bernabéu. 

Una de les carreteres de la xarxa provincial depenent de Diputació d’Alacant. 

PEDRO VILANOVA

Ambiciós pla per a millorar la xarxa viària de la provincia
La Diputació d’Alacant té previst invertir enguany prop de 3,9 milions d’euros 

en la millora de deu carreteres de la nostra província. Aquest ambiciós progra-
ma -denominat Pla de Millora de la Xarxa Viària Provincial 2024-25- permetrà 
optimitzar la mobilitat i seguretat en els desplaçaments, a més de vertebrar el 
territori.

El diputat responsable de l’àrea, Arturo Poquet, va manifestar que entre les ac-
tuacions previstes està el reforç de ferms i paviments, adequació dels drenatges 
i la millora tant d’amples com de traçats, perquè l’objectiu és “garantir que les 
nostres vies complisquen amb els paràmetres de seguretat exigibles, apostant 
també per una millor connectivitat i una mobilitat més sostenible”.

Els tècnics de Carreteres de la Diputació són els que, una vegada detectades 
les necessitats de les diferents vies i estimat el cost, prioritzen les actuacions que 
entren en el pla.

D’igual mode, es té en compte que es tracte de projectes que, d’una banda, 
no requerisquen un pressupost excessiu -entre els 200.000 i els 700.000 
euros-, i, per un altre, que no necessiten terrenys o permisos, o ja disposen 
d’ells.

MIL MILIONS DE VEHICLES
La planificació també té en compte un repartiment territorial entre les zones 

de carreteres per a facilitar una distribució equilibrada del treball i realitzar 
així les actuacions amb major grau de qualitat i eficiència.

“Les actuacions que s’enquadren en el Pla de Millora de la Xarxa Viària Pro-
vincial, responen a criteris eminentment tècnics que atenen les necessitats de 
rehabilitació de paviments, millora de la seguretat viària o reducció de futures 
necessitats de conservació”, va manifestar Poquet.

En paraules del dirigent, les carreteres de la nostra província constitueixen 
un dels principals patrimonis de la corporació i “la seua gestió comporta una 
enorme responsabilitat, perquè per elles circulen mil milions de vehicles a 
l’any i té una extensió de més de mil quilòmetres de llarg”.

Es tracta, sens dubte, va agregar, d’un servei determinant entre altres as-
pectes per a vertebrar el territori de la província alacantina, especialment en 
aquells municipis més xicotets. “És un objectiu fonamental de l’Àrea de Ca-
rreteres assegurar que les vies complisquen amb els paràmetres de seguretat 
i faciliten una millor mobilitat”, va concloure.
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BAIXA I PREOCUPANT PARTICIPACIÓ

Els veïns del Xarpolar ‘s’obliden’ 
de les eleccions europees
L es localitats de la nostra manco-

munitat van viure una jornada 
d’eleccions europees menys in-

tensa de l’esperat, amb una baixa par-
ticipació respecte als comicis de 2019. 
Únicament en dos de vint-i-set muni-
cipis (Tollos i Benillup) va augmentar 
eixe percentatge, xifres que ens haurien 
de fer reflexionar.

La primera qüestió a resoldre és per 
què es va votar moltíssim menys. Raons 
podem trobar moltes, com el conegut 
descontent dels ciutadans, sumat a la 
calor regnant eixe dia –fa quatre anys es 
va celebrar l’últim diumenge de maig– i 
al fet que molts es van mantindre tota la 
vesprada pegats al televisor veient com 

Carlos Alcaraz guanyava el seu primer 
títol de Roland Garros.

Crida poderosament l’atenció la pobra 
implicació en municipis com Beniarrés 
(66,2%, enfront del 86,5% de 2019), 
Benilloba (63%, amb un 76% en les an-
teriors) i Gaianes (59,5%, després d’un 
83% fa quatre anys). Els descensos, in-
sistim, han sigut generalitzats: Castell de 
Castells, que també va commemorar el 
Corpus Christi, es va quedar en un 59%, 
La Vall d’Ebo el 65% i Agres una mica 
més del 70%.

Els resultats van ser similars a les 
eleccions municipals de finals de maig, 
i va dominar principalment el partit reg-
nant llavors. Així, per ordre alfabètic, a 

Agres es va imposar el PP amb un 40%, 
deixant al PSOE en un 26% i a Sumar en 
un 12%, mentre a Alcosser va guanyar 
el partit socialista amb un 35,2%.

Mateix triomf a Alcoleja, amb lleuger 
avantatge del PSOE (37,4%) sobre els 
populars (32,1%), però no a Alfafara 
ni a Almudaina, on el PP els va derrotar 
amb suficiència. A L’Alqueria d’Asnar, 
com era d’esperar, victòria aclapara-
dora del PSOE, amb quasi la meitat dels 
vots, el 49%.

RESTA DE MUNICIPIS
Per part seua, a Balones van seguir fi-

dels a l’esperit socialista (42,1%), igual 
que a Beniarrés, la nostra localitat més 

poblada, amb xifres pràcticament idèn-
tiques (41,7%). A Benasau i Benifallim, 
al contrari, van obtindre majors satis-
faccions els militants del PP (41 i 43%, 
respectivament).

Resultats una mica més atapeïts a Be-
nilloba, amb un 40% per al PSOE i un 
31,4% per al PP. Benillup, Benimarfull 
i Benimassot sí que van mostrar la seua 
confiança cap als segons, al mateix 
temps que a Castell de Castells i Fageca 
els clars vencedors van ser els primers.

A Famorca, sòlid triomf del PP 
(65,6%), seguit de Vox (15,6%), sense 
quasi rastre dels socialistes, a l’inrevés 
que a Gaianes (41% per al PSOE) i 
Gorga, amb parells números (42,5%). 

Millena, L’Orxa i Penàguila van mantin-
dre línies semblants, sempre amb els 
socialistes per davant.

Ja en Planes, empat tècnic, amb un 
únic vot de diferència a favor del PSOE 
(39% respecte al 38,7% del PP). A 
Quatretondeta victòria aclaparadora 
del mateix partit, amb un 48,7%, bé al 
contrari de Tollos, on el PP simplement 
va arrasar (61,5%).

Finalment, a La Vall d’Alcalá no va 
haver-hi sorpreses i els escrutinis van 
assenyalar als d’esquerra com a clars 
somrients. Els veïns de La Vall d’Ebo 
amb un 15% menys de participació, sí 
que van tindre clara l’elecció, un 49,6% 
per al PSOE.

L’alcalde de Benilloba, José Ramón Martí. 

Vicente Agud, tinent d’alcalde. L’alcalde de Quatretondeta, Alejandro Montava, votant. A l’esquerra, l’alcaldessa d’Agres. 

L’alcalde de Fageca, Ismael Vidal.
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EL DISSABTE 1 DE JUNY ES VA TRASLLADAR EL SANT CRIST AL CEMENTERI PER PRIMERA VEGADA EN LA HISTÒRIA

El municipi de Benimarfull 
renova totalment el seu cementeri

El Sant Crist camí del cementeri.

L ’ajuntament de Beniarfull ha dut 
a terme unes obres de renovació 
del seu cementeri, “per dins i 

per fora”, ens avança el seu alcalde, 
Manuel Belda. Entre les mesures 
realitzades, s’ha fet en formigó i s’han 
reparat diversos desperfectes, com la 
filtració d’aigua entre diverses casetes 
de nínxols.
El dissabte 1 de juny es va traslladar 
el Sant Crist al cementeri per primera 
vegada en la història, es van beneir 
les noves obres i es va fer una 
missa de campanya. “Va ser un acte 
summament emotiu, amb molts 
dels presents plorant, d’alegria”, va 
expressar el dirigent.
El Crist es va portar també pel fet que 
enguany es commemora un segle des 
de la creació del seu himne. “Vam 
voler acostar el Crist als nostres 
avantpassats, que van ser els que 
ens van ensenyar a cantar-lo”, va 
argumentar Belda.

Màxima tensió a 
L’Alqueria d’Asnar

ARRIBA AL PLE DE L’AJUNTAMENT

L’Alqueria d’Asnar viu setmanes de 
tensió, iniciades de fet des del canvi 
de govern en les passades eleccions 
municipals de maig de 2023. Així, en 
un comunicat signat per l’alcalde, César 
Palmer, s’acusa el portaveu del PSOE, 
Andreu Ripoll, de manipular l’app 
que gestiona les tarifes del gimnàs, 
“perquè gent del seu entorn puga entrar 
gratuïtament”, afirma.
Aquest diari es va posar en contacte 
en el seu moment també amb Ripoll, 

qui va negar categòricament totes 
aquestes acusacions, al·legant així 
mateix unes altres en contra de l’alcalde 
i manifestant la preocupació per 
l’aparició al municipi de pintades contra 
l’anterior alcalde.
‘Xarpolar’, com a mitjà de comunicació, 
desitja el bé dels ciutadans, en aquest 
cas d’una localitat com L’Alqueria 
d’Asnar, i si es considera per alguna de 
les parts que si s’ha comés un delicte, 
que s’acudisca al jutjat corresponent.
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DUPLICANT LA CAPACITAT DE DESMBASSAMENT

La Confederació millora la 
seguretat del pantà de Beniarrés 
L a  Confederació Hidrogràfica del 

Xúquer (CHJ) està realitzant des 
de fa uns mesos al pantà de Be-

niarrés una presa més segura, duplicant 
la capacitat de desembassament.

La forma com ho està fent és modifi-
cant les tres comportes del sobreeixi-
dor situat en la part superior, perquè la 
seua capacitat passe dels actuals 1.000 
metres cúbics per segon a 2.000, adap-
tant-se a la nova normativa de seguretat 
de preses i embassaments.

El cost de la inversió s’acosta al mi-
lió d’euros i l’objectiu és que els tre-
balls estiguen llestos per a setembre, 

en l’inici de la temporada de pluges. 
Assenyalar que inicialment l’actuació 
contemplava únicament la substitució 
de dues de les tres comportes, però 
des de la CHJ van paralitzar el projec-
te per a incloure també la composta 
central.

DES DE 1958
La presa, finalitzada al 1958, es va 

recréixer amb la dècada dels 70 mit-
jançant criteris que hui estan obsolets. 
En paraules de José Antón, cap del Ser-
vei Perifèric a Alacant, “les compostes 
actuals es dissenyador per a desguassar 

uns 1.000 metres cúbics per segon i ara 
aquests valors són insuficients”.

La solució per a millorar la seguretat 
de la infraestructura i augmentar el ca-
bal de desguàs de la presa és modificar 
el disseny i la funcionalitat dels braços 
de les comportes, “que no es podien 
obrir més enllà dels cinc metres, en 
entropessar amb les bigues del pont 
superior”.

“Modif icant aquest  mecanisme 
d’obertura mitjançant un disseny mecà-
nic hem aconseguit ampliar l’obertura 
de les comportes fins als sis metres i 
mig, la qual cosa augmentarà la capa-

citat de desguàs fins als 2.000 metres 
cúbics per segon”, argumenta Antón. 
En aquest sentit, una de les comportes 
ja està pràcticament acabada.

MENOR RISC
Al costat de duplicar el cabal de des-

guàs de les comportes, les labors que 
s’estan duent a terme permeten aug-
mentar la garantia de seguretat de la 
infraestructura i tenen en compte una 
possible avaria d’una o diverses com-
portes durant un episodi d’avinguda.

Antón agrega que, si una de les com-
portes falla i no es pot obrir, “podem 

estar tranquils perquè l’aigua abocaria 
sobre ella, sense produir cap mal, grà-
cies al reforç que s’ha incorporat en la 
part superior de les comportes”.

Des de la CHJ apunta que són treballs 
que depén de la situació de l’embas-
sament i la meteorologia, “perquè 
necessitem que el volum de l’embas-
sament siga baix, que l’aigua se situe 
per davall de les comportes”. Es tracta 
d’una situació que es dona per la forta 
sequera que assola la comarca: Benia-
rrés alberga 4,68 hectòmetres cúbics 
dels 27 que té de capacitat, és a dir, 
el 17,33%.

Panoràmica del pantà de Beniarrés.

Un terreny forestal calcinat pel foc.

Ajudes per a previndre els 
incendis forestals

La Diputació d’Alacant continua tenint entre les seues prioritats la prevenció d’incendis forestals i per 
eixa raó destinarà algo més de 1,5 milions d’euros per a ajudar els municipis a protegir i cuidar el seu 
entorn natural, amb l’objectiu d’evitar i mitigar els danys causats pel foc.

En aquest sentit, la convocatòria contempla dos tipus d’ajudes. La primera, de 81.000 euros, se centra 
en la redacció de Plans Locals de Prevenció d’Incendis Forestals, mentre la segona -de 1,45 milions- a 
col·laborar amb les localitats en l’execució de les mesures establides i programades, una vegada hagen 
sigut aprovades per la Generalitat.

S’inclouen en aquest segon apartat la realització d’accions com el manteniment de pistes forestals i sen-
deres homologades que permeten l’accés als mitjans d’extinció o puguen ser usats com a via de fuita, la 
reparació d’infraestructures de prevenció d’incendis -conduccions d’aigua, depòsits o punts de vigilància- 
o la conservació de línies de defensa.

També el desenvolupament d’actuacions silvícoles de neteja i la retirada d’arbres danyats o malalts (des-
brossaments, podes, clares selectives o triturat de residus), a més del manteniment de cultius agroforestals 
que funcionen com a discontinuïtat horitzontal i proporcionen biodiversitat i aliment per a la fauna.

En paraules de la diputada de Medi Ambient, Magdalena Martínez, “un any més la diputació col·labora 
amb tots els municipis en la redacció i execució dels seus plans de prevenció d’incendis forestals, un 
aspecte essencial tenint en compte l’elevat risc d’incendis que existeix en el nostre territori, sobretot els 
mesos d’estiu”.
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Paco Esteve és un escriptor nostre, d’Agres, encara que ja fa molts anys 
que resideix en la bonica Mallorca, on treballa per al Govern balear. 

Autor de llibres tan populars com ‘Si ha nevat’, ens confessa que ja de 
xicotet jugava a escriure, relats que encara conserva.

El fascina, en aquest sentit, mesclar realitat i fantasia: “estar relatant 
una cosa normal i introduir elements poètics que òbriguen un poc més 
la nostra ment i sentits”. També conéixer com era la realitat dels seus 

avantpassats, tan dispar de la nostra, “en la qual tot és molt més fàcil”. 
“Abans, desconeixies una cosa, i no hi havia manera de saber com era”, 

rememora, honrant la mentalitat i capacitat d’adaptació d’èpoques 
passades.

PACO ESTEVE, ESCRIPTOR D’AGRES

– Sempre et va agradar escriu-
re?

– Sí, i encara conserve contes de quan 
era xicotet, nou o deu anys. Recorde 
que començava novel·les, inacabades, 
sobre pirates i uns xics que fugien de 
casa en el període de la Segona Guerra 
Mundial, amb el poc que sabria jo de 
Berlín durant eixe conflicte bèl·lic!

També féiem contes de por i és bonic 
rellegir-los molts anys més tard. Diu 
Nietzsche que la maduresa és recupe-
rar “la serietat amb què jugavem quan 
érem xiquets”, i com de xicotet jugava 
a escriure...

– On et vas formar?
– Encara que soc d’Agres, estudia-

va i passava la setmana a Alacant. Vaig 
fer seguidament Filologia Catalana a la 
meua ciutat, passant després a Barce-
lona, on vaig fer Teoria de la Literatu-
ra, i Santiago de Compostel·la, com a 
professor.

A Galícia vaig estar un total de tres 
anys, que em va permetre seguir amb 
els meus estudis de la Teoria de la Lite-
ratura i conéixer un poc més la realitat 
gallega.

– Què estàs fent ara?
– Principalment faig treball de co-

FERNANDO TORRECILLA

“M’encanta 
mesclar realitat 
i fantasia”

“Principalment faig treball 
de corrector i traductor, 
assessorament lingüístic en 
l’Administració Pública de 
Mallorca. La meua és una 
de les labors que, en teoria, 
més afectarà l’arribada 
imminent de la Intel·ligència 
Artificial” 

“Cada llibre l’he escrit d’una 
manera diferent. Mentre 
‘Si ha nevat’ va requerir 
molta documentació, en uns 
altres he optat més per la 
imaginació. Intente escriure 
molt, tal com sorgeix, i 
després li vaig donant 
forma”

rrector i traductor, assessorament 
lingüístic en l’Administració Pública 
de Mallorca. La meua és una de les 
labors que, en teoria, més afectarà 
l’arribada imminent de la Intel·ligèn-
cia Artificial. Certament tot ha avançat 
moltíssim respecte a quan vaig co-
mençar, fa vint anys. Ara els correc-
tors o traductors automàtics són qua-
si assistents de correcció, prenen una 
frase i la redacten d’una altra forma, 
per exemple.

– El teu primer llibre va ser ‘Qui 
no fa la festa’?

– Exacte, escrit d’un mode molt expe-
rimental, amb un estil molt poètic. Vaig 
tindre total llibertat per a explotar ca-
mins: no conta una història lineal, sinó 
que tracta d’uns amics que es troben en 
una masia -després de molts anys sense 
veure’s- per a passar uns dies de vacan-
ces.

Recorden el seu passat i evoquen les 
seues expectatives de futur, mitjançant 

realisme màgic i moments fantasiosos, 
perquè m’encanta mesclar realitat i fan-
tasia.

– Com vas fer en ‘Si ha nevat’, la 
teua obra més reconeguda.

– Sí, la meua novel·la més llegida i 
venuda. És aquest llibre va haver-hi mol-
ta faena de documentació i divulgació 
històrica, a més dels elements màgics 
que assenyalava anteriorment.

Va ser, així mateix, com un homenat-

ge a Agres i a la memòria dels nostres 
avantpassats, als seus ardus treballs. 
Anar a recollir neu era duríssim i els 
pous eren els congeladors d’antany.

Sempre els preguntava als meus avis 
com era viure en el mas, sense llum ni 
aigua corrent, passant fred i menjant 
únicament el que tenien a casa. Aquest 
univers, aquesta mentalitat dels meus 
familiars anteriors em fascina, amb un 
component màgic, perquè creien en els 
miracles.

Paco  Esteve, escriptor que acaba de publicar un nou llibre. 
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PACO ESTEVE, ESCRIPTOR D’AGRES

Paco  Esteve, escriptor que acaba de publicar un nou llibre. 

– Quina és la teua metodologia 
de treball?

– Cada llibre l’he escrit d’una manera 
diferent. Mentre ‘Si ha nevat’ va requerir 
molta documentació, en uns altres he 
optat més per la imaginació. Intente es-
criure molt, tal com sorgeix, i després li 
vaig donant forma, mitjançant les reela-
boracions. És la forma en la qual millor 
em desembolique. Axí aconseguisc que 
el relat siga més fresc, espontani, molt 
més que si ho tinc pautat: m’avorreix.

– La teua última novel·la és ‘So-
miaria libèl·lules’, de 2023.

– Sí, de tall juvenil, sobre una xica que 
durant l’adolescència té problemes per 
a definir-se, amb continus conflictes 
amb les amigues i els pares. No acaba 
de trobar-se en el món, fins que des-
cobreix que té un poder sobrenatural, 
entrar en els somnis d’altres persones.

Això li permet interactuar, canviar els 
somnis i modificar la seua percepció. 
Té un gran poder que ha de saber do-

mesticar, perquè podria provocar greus 
desastres. Està funcionant molt bé i vaig 
tindre la fortuna de ser guardonat en la 
primera edició del premi l’Alcúdia de 
Narrativa Juvenil.

– Has valorat l’opció d’escriure 
en castellà?

– No, preferisc fer-ho en valencià, que 
és la meua llengua, en la qual soc més 
competent i em sent més a gust. Tam-
bé és la que està més prop dels meus 

sentiments i idees, del meu poble, les 
meues arrels.

Tinc bon nivell en castellà, soc bilingüe, 
però la fabulació em naix en valencià.

– Ja tens en marxa el pròxim 
llibre?

– Sí, per descomptat. Serà una no-
vel·la més personal i autobiogràfica, 
que tractarà els meus anys de joventut 
a Alacant, els 90, mesclant amb parts 
fictícies, com faig habitualment.

– Finalment, quin tipus de lli-
bres t’agrada llegir?

Varie molt, canvie constantment, se-
gons l’interés que tinga per un autor, un 
tema o un període històric. M’agraden 
molt els escriptors llatinoamericans, 
com Gabriel García Márquez, Julio Cor-
tázar o Roberto Bolaño.

També hi ha molt bons escriptors en 
la nostra terra, com Muriel Villanueva 
i Joan Benesiu. Potser falta tindre una 
major visibilitat.
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VAN PARTICIPAR MÉS DE CENT PERSONES

La Marxa per la Desmilitarització 
d’Aitana compleix vint edicions
L a vintena edició de la Marxa per la 

Desmilitarització de la Serra d’Aitana 
es va celebrar el passat 26 de maig, 

diumenge, amb l’assistència de més de cent 
persones, que van volen “trobar-nos i teixir 
xarxes humanes de fraternitat i solidaritat, en 
compromís per la pau i la naturalesa”.

Els organitzadors eren conscients que es 
tractava d’un any especial, el vint aniversari, i 
la resposta va ser massiva, amb gent arribada 
de nombrosos punts de la Comunitat Valen-
ciana. “Va ser una marxa digna i una trobada 
antimilitarista i pacífica”, van expressar.

Els actes van començar una jornada abans, 
mitjançant una acampada familiar en La 
Garrofera, a Sella (Marina Baixa), amb en-
tre 20-30 participants, molts d’ells menys 
d’edat, en un moment que es va passar pel 
camp, es va jugar, es va sopar, es va cantar i 
es va escoltar una improvisada sessió musi-
cal de guitarres, trompeta i saxo.

Ja el diumenge va tindre lloc la marxa, que 
va partir, com en anys anteriors, dels voltants 
del Safari Aitana, recorrent els aproximada-
ment dos quilòmetres i mig que li separen 
del Port de Tudons, punt d’accés a les ins-
tal·lacions bèl·liques de l’exèrcit de l’aire.

LECTURA DEL MANIFEST
Enfront de l’edifici militar, un home i una 

dona van procedir a la lectura del manifest, 
que enguany tenia un marcat caràcter líric 
i filosòfic. Seguidament, membres del grup 
alacantí ‘Ribonucleicos Teatro’ van oferir un 
auca musical sota la coneguda melodia de 
la pel·lícula ‘La llegenda de la ciutat sense 
nom’.

“Tots vam poder expressar cantant el 
nostre desig de veure nostra estimada Sie-
rra d’Aitana lliure de presència militar”, 
van assenyalar diversos dels presents. Es va 
produir llavors el tradicional esmorzar sota 
els pins, en el qual no va faltar òbviament la 
coca salà i el vi.

A continuació, les activitats de la vintena 
edició de la Marxa a Aitana es van diversifi-
car. Alguns es van anar ja a les seues cases, 
mentre uns altres van dedicar el matí a gau-
dir de la singular bellesa del paratge natural, 
passejar per les seues sendes o visitar les 
seues fonts, amb poca aigua per culpa de la 
sequera.

Un altre nodrit grup, d’unes trenta perso-
nes, va romandre a la Font de l’Arbre per 
a presenciar la taula redona ‘Rècord de la 
memòria de l’antimilitarisme i la no violèn-
cia en el sud del País Valencià’

La marxa va partir dels voltants del Safari Aitana, recorrent els dos quilòmetres i mig que li separen del Port de Tudons.

Dos instants de la marxa que es va organitzar a finals de maig.
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L’INTERCANVI ESTAVA RELACONAT AMB LA TECNOLOGIA

Els joves coneixen Lituània dins 
del programa Erasmus

Tres estudiants de la nostra comarca 
(Emma, Arnau i Irene), junt a Marc, 
d’Alcoi, van poder participar d’una ac-
tivitat en Perloja, al sud de Lituània, del 
21 al 29 de maig, al costat d’altres joves 
lituans, letons, hongaresos, armenis i 
georgians.

La raó principal de l’intercanvi eren 
temes relacionats amb la tecnologia i la 
consciència personal, indica la italiana 
Elena Crobu, treballadora de l’associa-
ció Amics.eu.

“Duem a terme diversos tallers amb 
l’objectiu d’aprendre mitjançant el joc 
i la participació activa”, argumenta la 
transalpina, per a qui “no s’aprendre 
estudiant un llibre o escoltant una ex-
plicació, sinó en jocs de rol, la pràc-
tica i reflexionant sobre el significat 
d’aquests”.

Una altra novetat la trobem en l’orga-
nització del Perloja Festival, realitzada 
pels propis joves, dividits en grups mix-
tos. “Van vindre uns 40 xiquets i va anar 
summament divertit!”, expressa Crobu, 
monitora del viatge.

D’igual mode, cada país disposava 
d’una nit per a mostrar la seua cultu-
ra a la resta, per mitjà de joc, tallers o 
menjar. “Ha sigut una setmana intensa 
i plena d’emocions: molt gratificant que 
es puguen crear vinculats tan forts en 
tan poc temps”, va concloure.

El poble de Benimarfull està d’enhorabona, després de la recent 
inauguració de la seua aula per a menors d’un i dos anys, “alguna 
cosa que veníem reclamant des de fa anys a la Conselleria d’Educació”, 
remarca el seu alcalde Manuel Belda.
S’aquesta forma, agrega, Benimarfull serà dels pocs municipis xicotets 
de tota la Comunitat Valenciana que tindrà classes per a xiquets/as de tot 
just un any. “Es tracta d’una cosa experimental, veurem com funciona”, 
matisa.
“Estem super contents de tindre aquest servei, perquè s’estan produint 
naixements, dels pocs del Xarpolar on hi ha, i aquest curs hi haurà 
huit”, comenta, abans d’expressar la seua alegria, “perquè teníem molta 
demanda”.
Aquest problema era dels més urgents del municipi, com els avancem 
el mes de desembre, quan els xiquets/as havien d’anar a classes que no 
estaven en condicions.

L’aula recentment estrenada.Els joves d’aquestes comarques amb la bandera valenciana i a Lituània 
acompanyats d’altres Erasmus.

TANCA AMB 557 ATURATS, SEIXANTA-NOU MÉS QUE A L’ABRIL

Alarmant augment de l’atur als 
pobles del Xarpolar durant maig
L es dades de l’atur que ofereix 

la nostra Mancomunitat  del 
Xarpolar únicament es poden 

qualificar com a alarmants o preo-
cupants. Si a l’abril van augmentar 
en 25 les persones sense treballar, 
al maig les xifres s’han descontro-
lat fins a les 69. No hi havia aquest 
nombre d’aturats des de juny de 
2022.

A més, en 19 de les nostres 27 loca-
litats hi ha hagut augments -en alguns 
casos molt preocupants-, en set es man-
tenen igual i només en un, Alcoleja, ha 
baixat, de 13 a 12 persones sense tre-
ball.

Arriben molt males notícies des de 
Penàguila, d’11 a 19 aturats, L’Orxa (de 
25 a 33), Benimassot (de 5 a 11), Fage-
ca (de 6 a 12), Beniarrés (de 67 a 72), 
Balones (de 13 a 17), Benilloba (de 47 
a 51) i Castell de Castells (de 17 a 21).

També s’han produït augments a To-
llos (de 4 a 7), Gorga (de 24 a 27), 
Benasau (de 7 a 10) i Millena (de 13 a 
16). Beniarrés, el nostre municipi més 
poblat, és manté també com el de major 
atur, seguit de Benilloba, Planes (38), 
Agres (34), L’Orxa, Gaianes i L’Alqueria 
d’Asnar (tots dos amb 31).

Benimarfull 
estrena aules per 
als seus menors

LABORA
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LA PRIMERA EDICIÓ DE L’ORGULL RURAL TINDRÀ LLOC AQUEST DISSABTE, 15 DE JUNY

L’Orgull Rural arriba a L’Orxa
E l dissabte 15 de juny de 2024 se 

celebrarà a L’Orxa l’Orgull Rural 
que promou el municipi. Una fi-

ta que preveu acollir una multitud de 
persones per commemorar l’orgull pels 
drets LGTBQ+, visibilitzar la diversitat 
en la societat i promoure-la com un 
valor que enriqueix la convivència i eli-
mina els prejudicis i estigmes contra les 
persones. El dia central serà el proper 
dissabte. 

Pel matí es podrà visitar a partir de 
les 12:30h l’exposició “L’armari de la 
memòria” al Centre Polivalent (C/Les 
Escoles S/N). Aquest acte serà inaugurat 
per Stephane Soriano Gómez, Director 
General de Diversitat de la Generalitat 
Valenciana, Pablo Hernández, comisari 
de l’exposició i Pau Pinar alcalde del 
municipi. Per mostrar L’Orxa a totes 
les persones que acudeixen a aquesta 
celebració, s’ha preparat una ruta ur-
bana que tindrà lloc a les 19h i estarà 
coordinada pel cronista del municipi, 
Juan Antonio Juan Llorens. En aquesta 
es mostrarà la història i els indrets ar-
quitectònics més singulars del municipi. 
Acabada la ruta, a les 20h, tindrà lloc la 
“Marxa per la Diversitat i Igualtat: Orgu-
ll Rural”, que estarà amenitzada per la 
Batucada Ateneu de Cocentaina. Poste-
riorment, hi haurà un sopar organitzat 
per l’associació. 

RESERVA PRÈVIA
Per assistir al sopar, es requereix 

una reserva prèvia que es pot rea-
litzar a l’Ajuntament o telefonant al 
966511064 abans del 12 de juny. L’en-
trada s’abonarà a la porta de l’amfitea-
tre. 

Posteriorment, a les 23h començarà 
una gala per l’Orgull, que s’iniciarà 
amb la lectura del manifest, enguany 
dedicat als mitjans de comunicació co-
marcals i el seu paper per difondre ac-
cions com aquesta que fan més visible 
el món rural i els seus projectes com a 
referents per la diversitat. A continua-
ció, la gala comptarà amb actuacions 
de referents del món de l’ambient. La 
Gala serà dirigida per Charley, la Xa-
ra (Drag Queen Pionera a València) 
i Cruela de Red River Side, amb la 
col·laboració especial de Josep María 
Pérez Sanz i Carmen Juan, cantant i 
actriu de l’Alqueria Blanca. L’acte cul-
mirà amb ll’actuació estrella de Sasha 
Montenegro i els seus acompanyants. 
Tota una fita per commemorar la di-
versitat i recordar la importància de la 
convivència en la societat. 

AGRAÏMENT
L’alcalde de L’Orxa, Pau Pinar, con-

vida tota la ciutadania a formar part 
d’aquesta commemoració i a celebrar, 
des del món rural i en risc de despobla-
ment, la diversitat com un valor que ens 
enriqueix i ens fa més lliures. També 
agraeix a l’Associació per la Diversitat 
de L’Orxa el seu esforç per dur enda-
vant activitats com aquesta. Pau Pinar 
resalta que l’orgull ajuda a agermanar 
pobles, “a Fitur vam presentar l’Orgull 
conjuntament amb Calp i van acordar 
acudir als dos orgulls”, per això una co-
mitiva de l’Ajuntament de Calp acudirá a 
l’esdeveniment, ajudant 

L’alcalde de l’Orxa, Pau Pinar, mostra el cartell de l’activitat

Gorga es torna a posar flamenca
La sempre activa localitat de Gorga va viure una jornada molt especial el 

passat 25 de maig, especialment els festers d’enguany, que com és tradició 
des de 2017 van organitzar una festa flamenca -al més pur estil sevillà- per 
a recaptar diners de cara a les festes de setembre.

Es tracta d’un esmorzar en el qual s’intenta imitar la Fira d’Abril de Sevi-
lla, amb tots vestits per a l’ocasió. Enguany, amb al voltant de 100 perso-
nes, van ser els mateixos festers que van prendre la iniciativa fa set anys.

“L’important és gaudir”, assenyala una de les organitzadores. Es va posar 

música flamenca, es van servir les tapes típiques de la capital sevillana i, 
per descomptat, es va servir molt de rebujito, “que, encara que després et 
fa mal el cap, està fresquet i entra bé”.

La festa s’ha convertit ja en una jornada imprescindible en el calendari 
de la localitat, “i si no hi ha festers eixe any, l’organitza l’ajuntament o els 
de Sant Blai”. Va tindre lloc a la Casa de Cultura, amb presència tant de 
xiquets com de persones majors, “tots ells engalanats de sevillans, per 
descomptat”.
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Els municipis vibren 
amb les processons 
i actes del Corpus 
Diverses de les nostres localitats 

van poder celebrar com mereix 
el Corpus Christi, dividit entre 

el primer cap de setmana i el segon de 
juny. Van ser processons íntimes i plenes 
de sentiment les que es van viure, entre 
altres, a Quatretondeta, Almudaina, Be-
nilloba, Agres, Alfafara, Alcoleja o Castell 
de Castells.
Per exemple, el xicotet poble de 
Quatretondeta va tindre el dia 1 una 
jornada marcada per la fe, la tradició 
i la comunitat amb la celebració de 
la processó del Corpus Christi, un 
esdeveniment que va transformar els 
carrers en un escenari de devoció i unitat.
La processó va comptar amb la 
participació massiva de veïns i va ser un 
èxit rotund, fent entre tots que “l’acte 
resultara inoblidable”, va expressar un 
dels organitzadors. “La devoció i la unió 

de la nostra gent és el que fa gran al nostre 
poble”, va agregar.
Sens dubte, aquest tipus de celebracions 
enforteixen els llaços entre els habitants 
de Quatretondeta, mantenint vives les 
tradicions que defineixen la seua identitat 
cultural. En aquest sentit, els carrers 
-decorats amb flors i altars- van ser el 
testimoni de moments de gran emoció i 
espiritualitat.
A Benilloba, per part seua, missa del 
Corpus i comulgació eixe mateix dia 1, a 
les 12.30 hores. Els carrers es van pintar 
i van adornar per on anava a passar la 
processó, el diumenge 2 poc després de 
les 20 hores.
Actes semblants van gaudir a Almudaina, 
Agres i Alfafara. A Agres, encara amb el 
record del pas de Jesús Calleja per la 
població, va haver-hi processó del Corpus, 
quatre xiquets que van realitzar la comunió 

i decoració dels carrers amb col·laboració 
de tots els veïns. A Alfafara van destacar els 
altars col·locats per tot el recorregut, plens 
de flors, plantes i herbes aromàtiques.

9 DE JUNIO
Dues localitats van optar per celebrar les 
respectives processons el segon diumenge 
de juny, jornada complicada pel calor i les 
eleccions europees. A Alcoleja, potser per 
eixes raons, va haver-hi poca assistència de 
públic, a diferència de Castell de Castells, 
on la gentada va acompanyar en tot 
moment la cerimònia del Corpus.
Finalment, a La Vall d’Ebo van voler dur a 
terme una cosa diferent, en aquest cas un 
concert de clavecí en la pròpia església, 
“que va ser genial”, a càrrec de Frances 
Estévez, director de la OMA (Orquestra 
Marina Alta), interpretant obres del geni 
alemany Johann Sebatian Bach.

PRIMER Y SEGON CAP DE SETMANA DE JUNY

El comuniants a Agres. 

Preparatius dels carrers a Agres.

Música en el Corpus de Vall d’Ebo. 

Actes celebrats a Quatretondeta.

Alfafara va celebrar la tradició del Corpus. 
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Música en el Corpus de Vall d’Ebo. Autoritats de Castell de Castells, en la processó. Dos imatges de la celebració a Castell de Castells. 

Gorga, Festa del Corpus.Actes celebrats a Quatretondeta.

Alfafara va celebrar la tradició del Corpus. 
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